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Από το υπ’ αριθ. 24/2005 πρακτικό συνεδρίασης 
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 779/2005 
                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Έγκριση Στρατηγικού Σχεδίου Ανάπτυξης της 
Βέροιας (Master Plan). 

 
       Σήμερα 12 Δεκεμβρίου του έτους 2005 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και 
ώρα 20:00 συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα 
συνεδριάσεων του Δημοτικού Συμβουλίου Βέροιας, Μητροπόλεως 46, στο 
Δημαρχείο, ύστερα από την με ημερομηνία 8-12-2005 γραπτή πρόσκληση του 
Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους Συμβούλους, τους Δημαρχιακούς  Παρέδρους 
και στον Δήμαρχο σύμφωνα με τα άρθρα 94, 108 & 119  του Π.Δ. 410/95 (Δ.Κ.Κ.) 
και 8 του Ν. 2539/97. 
 Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται  ο Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη 
απαρτία αφού επί συνόλου 31 μελών βρέθηκαν παρόντα  29 μέλη. 

          Παρόντες                                       Aπόντες                    Παρόντες  Δημαρχιακοί  
                                                                                                   Πάρεδροι 

1. Χ. Γεωργιάδης Ε. Γουναράς Κ. Μιχαηλίδης 
2. Α. Γκαμπέσης Γ.  Ορφανίδης Π. Ποταμόπουλος 
3. Β. Γιαννουλάκης    
4. Σ.  Παναγιωτίδης    
5. Ι. Καλαϊτζίδης    
6. Ν. Κεχαγιόγλου    
7. Ε. Δημούλα-Πετρίδη   Απόντες Δημαρχιακοί 
8. Ι. Ακριβόπουλος   Πάρεδροι 
9. Μ. Τσαμήτρου-Καραχατζή   Π. Πιτούλιας 

10. Θ.  Σιδηρόπουλος   Γ. Μανακούλης 
11. Γ. Τροχόπουλος    
12. Χ. Τζήκα-Μπατσαρά    
13. Μ. Σακαλής    
14. Χ. Φουρνιάδης ΣΗΜΕΙΩΣΗ: 1) Κατά την προ ημερήσιας διάταξη συζήτηση 

προσήλθαν οι κ.κ. Σ. Παναγιωτίδης, Ι. Κουρουζίδης, Μ. 
Γαβρίδης.  
2) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 771/2005 απόφασης 
αποχώρησαν οι κ.κ. Μ. Γαβρίδης, Α. Παπαστεργίου. 
3) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 772/2005 απόφασης 
προσήλθε ο κ. Α. Παπαστεργίου. 
4) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 775/2005 απόφασης 
αποχώρησαν οι κ.κ. Χ. Φουρνιάδης, Κ. Πουλασουχίδης. 

15. Χ. Ντόβας 
16. Σ. Κρομμύδας 
17. Β. Ρήσσου 
18. Κ. Χιονίδης 
19. Χ. Ουσουλτζόγλου-Γεωργιάδου 
20. Ι. Κουρουζίδης 
21. Μ. Γαβρίδης 5) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 776/2005 απόφασης 

προσήλθε ο κ. Δ. Δάσκαλος και αποχώρησε ο κ. Ι. 
Κουρουζίδης. 
6) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 777/2005 απόφασης 
προσήλθαν οι κ.κ. Χ. Φουρνιάδης, Γ. Τροχόπουλος, Ι. 
Κουρουζίδης, Μ. Γαβρίδης, Κ. Πουλασουχίδης. 
7) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 778/2005 απόφασης 
αποχώρησαν οι κ.κ. Θ. Σιδηρόπουλος, Γ. Τροχόπουλος. 
8) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 779/2005 απόφασης 
αποχώρησαν οι κ.κ. Χ. Ουσουλτζόγλου-Γεωργιάδου, Ι. 
Κουρουζίδης, Μ. Γαβρίδης, Δ. Δάσκαλος, Α. Δελαβερίδης, Γ. 
Μιχαηλίδης, Σ. Μηλιόπουλος, Α. Παπαστεργίου, Κ. 
Πουλασουχίδης, Α. Τσιάρας, Η. Σοφιανίδης. 

22. Δ. Δάσκαλος 
23. Α. Δελαβερίδης 
24. Γ. Μιχαηλίδης 
25. Σ. Μηλιόπουλος 
26. Α. Παπαστεργίου 
27. Κ. Πουλασουχίδης 
28. Α. Τσιάρας 
29. Η. Σοφιανίδης 

 
 



 
 

Στη συνέχεια ο πρόεδρος εισηγούμενος το 3ο θέμα της ημερήσιας διάταξης 
έθεσε υπόψη του Συμβουλίου το από 6-12-2005 εισηγητικό σημείωμα του Δημάρχου, 
που έχει ως εξής: 

Με την αριθ. απόφ. 796/2003 το Δημοτικό Συμβούλιο ανέθεσε  στο 
Εργαστήριο Αξιολόγησης Πολιτικών και Προγραμμάτων Ανάπτυξης του Τμήματος 
Μηχανικών Χωροταξίας, Πολεοδομίας και Περιφερειακής Ανάπτυξης του 
Πανεπιστημίου Θεσσαλίας την εκπόνηση του Στρατηγικού Σχεδίου Ανάπτυξης της 
Βέροιας –MASTER PLAN-. Το σχέδιο παρουσιάσθηκε στους δημότες της Βέροιας 
σε ανοικτή συνεδρίαση στο Συνεδριακό Κέντρο, προκειμένου να αξιολογηθεί και να 
γίνουν τυχόν παρατηρήσεις που θα αποτελούσαν ερέθισμα για εξειδικεύσεις του 
μέχρι την τελική του μορφή. 

Με την από 4-7-2005 επιστολή του ο επιστημονικός υπεύθυνος της 
εκπόνησης του σχεδίου, Δ/ντης του Εργαστηρίου   Αξιολόγησης Πολιτικών και 
Προγραμμάτων Ανάπτυξης του Τμήματος Μηχανικών Χωροταξίας, Πολεοδομίας και 
Περιφερειακής Ανάπτυξης του Πανεπιστημίου Θεσσαλίας καθηγητής κ. Κότιος 
κατέθεσε το τελικό σχέδιο για έγκριση. Η βασική αποστολή της έρευνας είναι να 
αποτελέσει ένα στρατηγικό εργαλείο σχεδιασμού, ανάλυσης, αξιολόγησης και 
υλοποίησης δράσεων και πολιτικών που να συμβάλλουν στη βιώσιμη και 
μακροχρόνια ανάπτυξη της πόλης της Βέροιας και της ευρύτερης περιοχής. 

Το κείμενο χωρίζεται σε τρεις ενότητες. Αρχικά, αναπτύσσεται το  εισαγωγικό  
θεωρητικό πλαίσιο όπου εξετάζονται ζητήματα που θα αξιοποιηθούν στην έρευνα, 
τόσο στην φάση της ανάλυσης  όσο και της πρότασης. Η έννοια του στρατηγικού 
σχεδιασμού και την στρατηγικών αναπτυξιακών  σχεδίων οριοθετούν τη φύση της 
μελέτης και καθιστούν πιο ξεκάθαρο το περιεχόμενό της, δίνοντας έμφαση  στον 
οικονομικό τομέα, χωρίς όμως να παραμελούνται και οι υπόλοιπες διαστάσεις της 
ανάπτυξης. Εξετάζεται πως το νέο οικονομικό περιβάλλον επηρεάζει την αστική 
ανάπτυξη και αναπτύσσονται και οι έννοιες της ανταγωνιστικότητας των πόλεων και 
της βιώσιμης ανάπτυξης. 

Στη δεύτερη ενότητα, αυτή της ανάλυσης, πραγματοποιείται καταγραφή της 
υφιστάμενης κατάστασης στον Δήμο, ιδιαίτερα όσον αφορά στα δημογραφικά, 
οικονομικά, χωρικά, περιβαλλοντικά κλπ. χαρακτηριστικά της, τα οποία θεωρήθηκε 
ότι συμβάλλουν στην μελλοντική ανάπτυξη της περιοχής. Επιπλέον, κατά τη διάρκεια 
εκπόνησης της εργασίας, πραγματοποιήθηκε και διανομή ερωτηματολογίων στους 
κατοίκους της πόλης, όπου καταγράφηκαν οι απόψεις τους για τα τοπικά προβλήματα 
και τις δυνητικές παρεμβάσεις, και πραγματοποιήθηκαν μια σειρά από συνεντεύξεις 
με πολιτικούς της πόλης αλλά και ειδικούς, επιδιώκοντας με αυτόν τον τρόπο την 
εφαρμογή της έννοιας του συμμετοχικού σχεδιασμού. Τα αποτελέσματα της 
ανάλυσης της υφιστάμενης κατάστασης, των συνεντεύξεων και της επεξεργασίας των 
ερωτηματολογίων συνοψίζονται στην ανάλυση SWOT, η οποία χρησιμεύει για την 
διατύπωση των αξόνων δράσης. 

Η τρίτη ενότητα, αποτελεί την διατύπωση των αναπτυξιακών στόχων και 
δράσεων. Γενικός στόχος αποτέλεσε η αύξηση της ανταγωνιστικότητας της περιοχής 
σε όρους οικονομικούς αλλά και ποιότητας ζωής. Για τον λόγο αυτό, δίδεται 
περισσότερη έμφαση στην ενίσχυση της τοπικής οικονομίας (γεωργία, βιομηχανία-
βιοτεχνία, τουρισμός κλπ.) χωρίς  όμως να παραμελούνται και παρεμβάσεις σε άλλου 
είδους ζητήματα που αφορούν την περιοχή. 

Έχοντας υπόψη τα πιο πάνω παρακαλείται το Δημοτικό Συμβούλιο για την 
έγκριση ή μη του Στρατηγικού Σχεδίου Ανάπτυξης της Βέροιας. 
Και κάλεσε το συμβούλιο ν΄ αποφασίσει σχετικά. 
 Ουσουλτζόγλου: Διαδικαστικά κε πρόεδρε. Αποχωρούμε από τη συνεδρίαση 
για τους λόγους τους οποίους αναφέρουμε στη δήλωση που καταθέτουμε στο 
Προεδρείο. 



 Στη συνέχεια η δημ. σύμβουλος Χ. Ουσουλτζόγλου κατέθεσε την παρακάτω 
δήλωση: 

Πιστεύοντας ακράδαντα στο Στρατηγικό Σχεδιασμό για την Ανάπτυξη και την 
πορεία της πόλης, ΔΗΛΩΝΟΥΜΕ ΠΩΣ ΔΕΝ ΘΕΛΟΥΜΕ ΝΑ ΥΠΟΤΙΜΗΣΟΥΜΕ 
ΟΠΟΙΑΔΗΠΟΤΕ ΠΡΟΣΠΑΘΕΙΑ από οπουδήποτε κι αν προέρχεται. 
 Επειδή όμως, εκ των πραγμάτων φαίνεται ότι το Στρατηγικό Σχέδιο 
Ανάπτυξης (Master Plan) σας ενδιαφέρει μόνο για προεκλογική χρήση. 
 Επειδή θεωρούμε ιδιαιτέρως πρόχειρη και υποτιμητική για το ίδιο το ζήτημα 
την βιαστική εισαγωγή του στο Δημοτικό .Συμβούλιο. 
 Επειδή σας ζητήσαμε εγγράφως να μας το παραδώσετε για να το μελετήσουμε 
πριν από μήνες αλλά αρνηθήκατε. 
 Επειδή καταστρατηγείτε διαρκώς στην πράξη όσα προτείνονται στο 
Στρατηγικό Σχέδιο Ανάπτυξης (Master Plan) , που σημαίνει ότι δεν σας ενδιαφέρει 
ουσιαστικά (π.χ Κυκλοφοριακό, Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης, Διαδημοτικές 
συνεργασίες, Συλλογική δουλειά στα Τοπικά Συμβούλια, τα στοιχεία για το υδάτινο 
δυναμικό δεν ευσταθούν και οι πληροφορίες κρίνονται ασαφείς ή ανακριβείς κλπ ) 
 Επειδή δεν νοείται Στρατηγική Ανάπτυξη με κλειστές πόρτες-ερήμην των 
φορέων-ερήμην των Δημοτικών Συμβούλων-ερήμην του τοπικού ανθρώπινου 
δυναμικού. 
 Επειδή και στην ενημέρωση που έγινε στο Χώρο Τεχνών αρνηθήκατε να 
δώσετε το λόγο στην Παράταξή μας. 

ΖΗΤΟΥΜΕ ΤΗΝ ΑΝΑΒΟΛΗ ΤΗΣ ΣΥΖΗΤΗΣΗΣ και την επαναφορά του 
θέματος στο Δημοτικό Συμβούλιο, αφού θα έχουν ενημερωθεί τουλάχιστον όλοι οι 
φορείς για την τελική του διαμόρφωση. 
 Το αίτημά μας, βασίζεται και σε επιπλέον ζητήματα και ερωτήματα όπως: 

 Ο ανεπαρκής χρόνος μελέτης του M.P στην ουσία υποβαθμίζει την 
όποια προσπάθεια σοβαρής αξιολόγησης τόσο σε τεχνοκρατικό, όσο 
και σε πολιτικό επίπεδο. 

 Έγινε κάποια αξιολόγηση των αποτελεσμάτων του από τις Υπηρεσίες του 
Δήμου ή σε πολιτικό επίπεδο για να εκτιμηθεί η δυνατότητα επιμερισμού 
του; Δηλαδή, ποιο τμήμα του θα αναλάβει να υλοποιήσει ο Δήμος, ποιο 
τμήμα του θα έχει διεκδικητικό χαρακτήρα, ποιοι φορείς της πόλης – 
κοινωνικοί, οικονομικοί, τεχνικοί κλπ- θα αναλάβουν και ποιο τμήμα του 
να το αξιολογήσουν και να το υλοποιήσουν; 

 Οι υπόλοιποι φορείς της πόλης , εν κατακλείδι, έχουν γνώση του 
προτεινόμενου Στρατηγικού Σχεδίου Ανάπτυξης (Master Plan)   και 
ποια η συμμετοχή τους στην τελική διαμόρφωσή του; 

 Είναι το σχέδιο αυτό τελικά, ένα συλλογικό πόνημα μιάς συλλογικής 
προσπάθειας στην οποία ΟΛΟΙ οι φορείς της πόλης είχαν λόγο ή είναι ένα 
καθαρά τεχνοκρατικό αποτέλεσμα μιας επί χάρτου άσκησης εργασίας 
φοιτητικού επιπέδου; 

 Έχουν δηλώσει οι φορείς της πόλης ότι θα στηρίξουν το σχέδιο αυτό και 
με ποιόν τρόπο; 

 Υπάρχει Κοινωνική συναίνεση και συμφωνία για την πορεία της 
πόλης μας ή ο καθένας τραβάει το δρόμο του και φοβόμαστε θα είναι 
αποκλίνουσες οι κατευθύνσεις; 

 Σε κάθε περίπτωση από τη στιγμή που ο Δήμος δεν έχει δρομολογήσει 
αυτήν τη διαδικασία, τότε δεν μπορούμε να μιλάμε για ένα ολοκληρωμένο 
Στρατηγικό Σχέδιο Ανάπτυξης (Master Plan) αλλά για μια χωρίς συνοχή, 
χωρίς πνοή, προοπτική και αποτέλεσμα, αποσπασματική πρόταση που 
κρύβει στο βάθος μια προεκλογικού χαρακτήρα κίνηση ή προσπαθεί να 
διασκεδάσει το δυσμενές για τη δημοτική αρχή κλίμα των ημερών. 

 Έχει ο Δήμος την αντίστοιχη Υπηρεσία και το στελεχιακό δυναμικό που 
θα αναλάβει να παρακολουθήσει την πορεία του προτεινόμενου σχεδίου; 



 Σε πολιτικό επίπεδο, υπάρχει έστω ενημέρωση όλων των θεσμικών 
οργάνων που έχουν λόγο στην προσπάθεια για την ανάπτυξη της πόλης 
όπως η Νομαρχιακή Αυτοδιοίκηση, οι Βουλευτές κ.ά, ώστε να 
αναλάβουν να υποστηρίξουν και πρακτικά το σχέδιο αυτό; 

 Πιστεύει ο Δήμαρχος, ότι ένα τέτοιο σχέδιο μπορεί να είναι 
αποκλειστική ευθύνη του Δήμου και μόνο; Και αν ναι, μπορεί να 
εξηγήσει την ανικανότητά του να δρομολογήσει την υλοποίηση, όχι 
ενός δικής του έμπνευσης και σχεδιασμού έργου, αλλά ούτε έργων που 
είχαν δρομολογηθεί από την προηγούμενη Δημοτική Αρχή (π.χ Αστική 
Ανάπλαση) και πώς αυτή η αδυναμία του δεν θα επηρεάσει και το 
προτεινόμενο σχέδιο; 

 Τέλος, μήπως ο Δήμος μας για μια ακόμη φορά, ακολουθεί έναν μοναχικό, 
πολιτικά αδιέξοδο δρόμο, στρωμένο με βερμπαλισμούς και 
πυροτεχνήματα, χωρίς τελικά στρατηγικό σχεδιασμό, όραμα και ελπίδα; 

------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 Στο σημείο αυτό αποχώρησαν από τη συνεδρίαση οι δημοτικοί σύμβουλοι Χ. 
Ουσουλτζόγλου – Γεωργιάδου, Ι. Κουρουζίδης, Μ. Γαβρίδης, Δ. Δάσκαλος,  Α. 
Δελαβερίδης, Γ. Μιχαηλίδης, Σ. Μηλιόπουλος, Α. Παπαστεργίου, Κ. Πουλασουχίδης, 
Α. Τσιάρας, Η. Σοφιανίδης. 
------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 Δήμαρχος: Η αντιπολίτευση προτίμησε τη φυγή από το να ασχοληθεί με αυτό 
το πολύ σοβαρό θέμα. Στις 27-11-2004 παρουσιάστηκε στο Χώρο Τεχνών από τον 
καθηγητή κ. Κότιο το Στρατηγικό Σχέδιο Ανάπτυξης της πόλης, με το οποίο γίνεται 
μία σαφής καταγραφή και τεκμηρίωση παραγόντων που αποτελούν τροχοπέδη στην 
ανάπτυξη της πόλης και προτείνονται δράσεις και καινοτόμες πρωτοβουλίες που θα 
συμβάλλουν στη μακροχρόνια ανάπτυξή της. Η πόλη μας είναι ίσως η πρώτη στην 
Ελλάδα και κατατάσσεται πια στις ευρωπαϊκές πόλεις που έχουν εκπονήσει 
στρατηγικά σχέδια ανάπτυξης. Καλώ το δημοτικό συμβούλιο ν’ αποδεχθεί το 
Στρατηγικό Σχέδιο Ανάπτυξης της Βέροιας και προτείνω ν’ αποτελέσει την αφετηρία 
γόνιμου διαλόγου για την Ανάπτυξη του Δήμου και της ευρύτερης περιοχής.  
 Το Δ.Σ. μετά από διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 
1.- Το από 6-12-2005 εισηγητικό σημείωμα του Δημάρχου. 
2.- Την αριθ. 796/2003 προγενέστερη απόφασή του, με την οποία ανατέθηκε η 
δωρεάν εκπόνηση Στρατηγικού Σχεδίου Ανάπτυξης του  Δήμου Βέροιας για τη 
χρονική περίοδο 2004-2015 από το Εργαστήριο Αξιολόγησης Πολιτικών και 
Προγραμμάτων Ανάπτυξης Τμήματος Μηχανικών Χωροταξίας, Πολεοδομίας και 
Περιφερειακής Ανάπτυξης της Πολυτεχνικής Σχολής του Πανεπιστημίου Θεσσαλίας. 
3.- Το κατατεθέν Στρατηγικό Σχέδιο Ανάπτυξης της Βέροιας (Master Plan). 
4.- Τις διατάξεις του άρθρου 106 του Π.Δ. 410/95 (Δ.Κ.Κ.). 
 

Αποφασίζει Ομόφωνα 
 

Εγκρίνει το υποβληθέν Στρατηγικό Σχέδιο Ανάπτυξης (Master Plan), όπως 
αυτό συντάχθηκε από το Εργαστήριο Αξιολόγησης Πολιτικών και Προγραμμάτων 
Ανάπτυξης Τμήματος Μηχανικών Χωροταξίας, Πολεοδομίας και Περιφερειακής 
Ανάπτυξης της Πολυτεχνικής Σχολής του Πανεπιστημίου Θεσσαλίας και έχει 
κατατεθεί στην αρμόδια υπηρεσία του Δήμου. 



 
Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό  779 / 2005 

.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 
O  ΠΡΟΕΔΡΟΣ  ΤΑ  ΜΕΛΗ   

 Χ. Γεωργιάδης Χ. Ουσουλτζόγλου-Γεωργιάδου 
 Α. Γκαμπέσης Ι. Κουρουζίδης 

 Β. Γιαννουλάκης Μ. Γαβρίδης 
ΙΩΑΝΝΗΣ  ΑΚΡΙΒΟΠΟΥΛΟΣ Σ.  Παναγιωτίδης Δ. Δάσκαλος 

 Ι. Καλαϊτζίδης Α. Δελαβερίδης 
 Ν. Κεχαγιόγλου Γ. Μιχαηλίδης 
 Ε. Δημούλα-Πετρίδη Σ. Μηλιόπουλος 
 Μ. Τσαμήτρου-Καραχατζή Α. Παπαστεργίου 

Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ Θ.  Σιδηρόπουλος Κ. Πουλασουχίδης 
 Γ. Τροχόπουλος Α. Τσιάρας 
 Χ. Τζήκα-Μπατσαρά Η. Σοφιανίδης 

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΧΙΟΝΙΔΗΣ Μ. Σακαλής   
 Χ. Φουρνιάδης   
 Χ. Ντόβας   
 Σ. Κρομμύδας   
 Β. Ρήσσου   
     
     
  ΔΗΜΑΡΧΙΑΚΟΙ ΠΑΡΕΔΡΟΙ   
 Κ. Μιχαηλίδης   
 Π.  Ποταμόπουλος   

 
Ακριβές απόσπασμα 

Βέροια  4-1-2006 
Ο Δήμαρχος 

 
 
 

ΧΡΗΣΤΟΣ  ΣΚΟΥΜΠΟΠΟΥΛΟΣ 


